
 

 

 

                               11. juli 2022 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange er startet på en uddannelse i vort land i året 2021? 

2. Hvor stor er uddannelsesstøtten for elever? 

3. Hvad mener Naalakkersuisut om, såfremt man forhøjer uddannelsesstøtten for elever 

med 2.000 kr. om måneden? 

4. Hvad vil det koste og forhøje uddannelsesstøtten med 2.000 kr. om måneden? 

5. Hvad er fordele og ulemper? 

6. Hvad vil det koste for det offentlige økonomisk og administrativt? 

7. Hvad vil det koste for det private økonomisk og administrativt? 

8. Hvad vil det koste for borgerne økonomisk og administrativt? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Uddannelsesstøtten er ikke blevet ændret i Grønland i mange år, men i det sidste par år har 

fødevarepriser været stigende. Elever har hårde livsvilkår hvad angår fødevarer og disse er stadig 

stigende mens uddannelsesstøtten er uændret og det mener jeg er upassende. Uddannelsesstøtten 

skal følge stigningen i fødevarer.  

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


